



SEE MORE JESUS · WANTTOSEEMORE.COM

What Must I Do to Be Saved? — A Devotional and a Prayer · KJV Scriptures with Strong's Numbers

A DEVOTIONAL AND A PRAYER · MORNING, NOON, AND NIGHT IN THE NEW LIFE

ماندا يجب أن أفعل لأخلص — الأساس

المقدمة

The Foundation study answered the great question, what must I do to be saved? This devotional is for the person who has obeyed that answer. Salvation (being saved by God from sin and from death) does not end on the day you are baptized. It begins on that day. This devotional walks with you .through one whole day of the new life, morning, noon, and night (Psalm 55:17)

الصباح — اطلبوني باكراً

A. أَلْمَزَامِيرُ 5:3 بَارَبْ، بِالْعِدَاةِ تَسْمَعُ صَوْتِي. بِالْعِدَاةِ أَوْجُهُ صَلَاتِي نَحْوَكِ وَأَنْتَظِرُ. [H6186 arak] يَارَبْ، بِالْعِدَاةِ تَسْمَعُ صَوْتِي → بِالْعِدَاةِ أَوْجُهُ صَلَاتِي نَحْوَكِ وَأَنْتَظِرُ.

B. مَرَاتِي إِزْمِيَا 3:22 إِنَّهُ مِنْ إِحْسَانَاتِ الرَّبِّ أَنَّنَا لَمْ نَفْنِ، لِأَنَّ مَرَاكِمَهُ لَا تَزُولُ. [H2617 chesed] (23) هِيَ جَدِيدَةٌ فِي كُلِّ صَبَاحٍ. كَثِيرَةٌ أَمَانُوكَ.

لِأَنَّ مَرَاكِمَهُ لَا تَزُولُ → هِيَ جَدِيدَةٌ فِي كُلِّ صَبَاحٍ + كَثِيرَةٌ أَمَانُوكَ.

C. رِسَالَةُ بَطْرُسَ الرُّسُولِ الْأُولَى 2:2 وَكَأَطْفَالٍ مَوْلُودِينَ الْآنَ، اسْتَهِوَا اللَّبَنَ الْعَقْلِيَّ الْعَدِيمَ الْغِشَّ لِكَيْ تَنُمُوا بِهِ، [G837 auxano] [G1051 gala]

كَأَطْفَالٍ مَوْلُودِينَ الْآنَ + اسْتَهِوَا اللَّبَنَ الْعَقْلِيَّ الْعَدِيمَ الْغِشَّ → لِكَيْ تَنُمُوا بِهِ.

My personal thoughts — this morning, remember that you woke up as a person God has saved, and his compassions are) new again this morning (Lamentations 3:22-23). Jesus rose up before daylight to pray, so speak to God before you speak (to anyone else (Mark 1:35). Then feed on the word of God the way a newborn baby feeds on milk

الظهر — وفي الظهر أصلي

A. أَلْمَزَامِيرُ 55:17 مَسَاءً وَصَبَاحًا وَظَهْرًا أَشْكُو وَأَنُوحُ، فَيَسْمَعُ صَوْتِي. [H6672 tsohar]

مَسَاءً وَصَبَاحًا وَظَهْرًا أَشْكُو وَأَنُوحُ → فَيَسْمَعُ صَوْتِي.

B. أَعْمَالُ الرُّسُلِ 10:9 ثُمَّ فِي الْغَدِ فِيمَا هُمْ يُسَافِرُونَ وَيَقْتَرِبُونَ إِلَى الْمَدِينَةِ، صَعِدَ بَطْرُسُ عَلَى السَّطْحِ لِيُصَلِّيَ نَحْوَ السَّاعَةِ السَّادِسَةِ. [G4336 proseuchomai]

صَعِدَ بَطْرُسُ عَلَى السَّطْحِ لِيُصَلِّيَ نَحْوَ السَّاعَةِ السَّادِسَةِ.

C. أَعْمَالُ الرُّسُلِ 2:46 وَكَانُوا كُلُّ يَوْمٍ يُوَاظِبُونَ فِي الْهَيْكَلِ بِنَفْسٍ وَاحِدَةٍ. وَإِذْ هُمْ يَكْسِرُونَ الْخُبْزَ فِي الْبُيُوتِ، كَانُوا يَتَنَاوَلُونَ الطَّعَامَ بِابْنَيْهَاجٍ وَبَسَاطَةِ قَلْبٍ، [G4342 proskartereo]

.CONTINUING DAILY WITH ONE ACCORD → DID EAT THEIR MEAT WITH GLADNESS AND SINGLENES OF HEART

My personal thoughts — at midday, stop for a short time, because Peter prayed on an ordinary roof at an ordinary hour of an ordinary day (Acts 10:9). The first believers continued daily, not one day of the week (Acts 2:46). Say the morning (verse again in your heart, pray a short prayer, and then go back to your work

الليل — تأمل نهائياً وليلاً

A. الْمَزَامِيرُ 63:6 إِذَا ذَكَرْتُكَ عَلَى فِرَاشِي، فِي الشَّهْدِ أَلْهَجُ بِكَ، [H1897 hagah]

إِذَا ذَكَرْتُكَ عَلَى فِرَاشِي + فِي الشَّهْدِ أَلْهَجُ بِكَ.

B. رِسَالَةُ بُولُسَ الرَّسُولِ الثَّانِيَةِ إِلَى أَهْلِ كُورِنْثُوسَ 13:5 جَرَّبُوا أَنْفُسَكُمْ، هَلْ أَنْتُمْ فِي الْإِيمَانِ؟ أَمْ لَسْتُمْ تَعْرِفُونَ أَنْفُسَكُمْ، أَنَّ

يَسُوعَ الْمَسِيحَ هُوَ فِيكُمْ، إِنْ لَمْ تَكُونُوا مَرْفُوضِينَ؟ [G1381 dokimazo] [G3985 peirazo]

.EXAMINE YOURSELVES, WHETHER YE BE IN THE FAITH + PROVE YOUR OWN SELVES → JESUS CHRIST IS IN YOU

C. إِنْجِيلُ يُوحَنَّا 15:4 أَتُبْتُوْا فِيَّ وَأَنَا فِيكُمْ. كَمَا أَنَّ الْغُصْنَ لَا يَقْدِرُ أَنْ يَأْتِيَ بِثَمَرٍ مِنْ ذَاتِهِ إِنْ لَمْ يَثْبُتْ فِي الْكَرْمَةِ، كَذَلِكَ أَنْتُمْ أَيْضًا إِنْ لَمْ تَثْبُتُوا فِيَّ.

[G3306 meno]

.ABIDE IN ME, AND I IN YOU + AS THE BRANCH CANNOT BEAR FRUIT OF ITSELF, EXCEPT IT ABIDE IN THE VINE

D. الْمَزَامِيرُ 4:8 بِسَلَامَةٍ أَصْطَلِجُ بَلَّ أَيْضًا أَنَا، لِأَنَّكَ أَنْتَ يَارَبُّ مُنْفَرِدًا فِي طَمَائِينَةٍ تُسَكِّنُنِي. [H7965 shalom] [H983 betach]

بِسَلَامَةٍ أَصْطَلِجُ بَلَّ أَيْضًا أَنَا → لِأَنَّكَ أَنْتَ يَارَبُّ مُنْفَرِدًا فِي طَمَائِينَةٍ تُسَكِّنُنِي.

My personal thoughts — tonight, examine yourself with honest eyes, whether you are still in the faith, and confess any sin to God before you sleep (2 Corinthians 13:5). Jesus is called the vine, which means the living plant that gives life to every branch joined to it, and a branch at night does no work but only stays joined (John 15:4). So stay joined to Jesus, (and then lie down in peace, and sleep (Psalm 4:8)

الكلمة التي تُخَبِّأُ فِي الْقَلْبِ

الْمَزَامِيرُ 119:11 خَبَّأْتُ كَلَامَكَ فِي قَلْبِي لِكَيْلَا أُخْطِئَ إِلَيْكَ. [H6845 tsaphan]

كَلَامَكَ خَبَّأْتُهُ فِي قَلْبِي → لِكَيْ لَا أُخْطِئَ إِلَيْكَ.

أفكار ختامية

الْتِّثْيَةِ 6:6 وَلِتَكُنْ هَذِهِ الْكَلِمَاتُ الَّتِي أَنَا أَوْصِيكَ بِهَا الْيَوْمَ عَلَى قَلْبِكَ، [H3824 lebab] (7) وَقُصَّهَا عَلَى أَوْلَادِكَ، وَتَكَلَّمْ بِهَا جِئِينَ تَجْلِسُ فِي

بَيْتِكَ، وَجِئِينَ تَمْشِي فِي الطَّرِيقِ، وَجِئِينَ تَنَامُ وَجِئِينَ تَقُومُ،

وَلِتَكُنْ هَذِهِ الْكَلِمَاتُ الَّتِي أَنَا أَوْصِيكَ بِهَا الْيَوْمَ عَلَى قَلْبِكَ → وَجِئِينَ تَنَامُ وَجِئِينَ تَقُومُ.

Morning, noon, and night are not three separate duties. They are one whole walk with God through one day. Salvation begins in the truth. It continues in the truth, one ordinary day at a time. Let the word of God rise with you in the morning. Let it steady you at noon. Let it lie down with you at night. Pray without ceasing (1 Thessalonians 5:17)

طَبَقِ الْيَوْمِ

This morning, before you eat, read the morning verses out loud one time. Then thank God for one new mercy. A .1
mercy is a kindness from God that you did not earn (Lamentations 3:23)

At noon, stop your work for two minutes. Say a short prayer right where you are, the way Peter prayed at the .2
sixth hour (Acts 10:9)

Tonight, before you sleep, examine your day. If you find sin, confess that sin to God before you sleep (2 .3
Corinthians 13:5)

.Tonight, say the memory verse out loud until you can say it with your eyes closed (Psalm 119:11) .4

الصلاة

My Father in heaven, I thank you for saving me. I did not earn salvation. You gave salvation to me through Jesus Christ your Son. Hear my voice in the morning. In the morning I will direct my prayer to you, and I will look up. Your compassions never fail. They are new every morning. Great is your

faithfulness. Make me hungry for the pure milk of your word, so that I may grow. At noon I will pray, and you will hear my voice. Help me continue daily, with gladness and singleness of heart. At night I will remember you on my bed. Help me examine myself, whether I am still in the faith. If I find sin, help me confess that sin and turn from that sin. Help me stay joined to Jesus, the true vine, because apart from Jesus I can do nothing. I hide your word in my heart, so that I will not sin against you. Keep me from growing lukewarm. Keep my love for you burning, morning, noon, and night. Help me endure to the end, so that I may be saved. You have given me a living hope. You keep me by your power, through faith, to salvation. So I will lay myself down in peace and sleep. You alone, LORD, .make me live in safety. Amen

الخاتمة

رِسَالَةُ بُطْرُسَ الرَّسُولِ الْأُولَى 1:3 مَبَارَكَ اللَّهُ أَبُو رَبَّنَا يَسُوعَ الْمَسِيحِ، الَّذِي حَسَبَ رَحْمَتِهِ الْكَثِيرَةَ وَلَدَنَا ثَانِيَةً لِرَجَاءِ حَيٍّ، بِقِيَامَةِ يَسُوعَ الْمَسِيحِ مِنَ الْأَمْوَاتِ، [G1411 dunamis] [G1680 elpis] [G313 anagennao] [G1656 eleos] (4) لِمِيرَاتٍ لَا يَفْنَى وَلَا يَتَدَنَّسُ وَلَا يَضْمَلُ، مَحْفُوظٍ فِي السَّمَاوَاتِ لِأَجْلِكُمْ، (5) أَنْتُمْ الَّذِينَ بِقُوَّةِ اللَّهِ مَحْرُوسُونَ، بِإِيمَانٍ، لِخَلَاصٍ مُسْتَعَدٍّ أَنْ يُغْلَى فِي الزَّمَانِ الْأَخِيرِ.

BEGOTTEN US AGAIN UNTO A LIVELY HOPE → AN INHERITANCE RESERVED IN HEAVEN FOR YOU → KEPT BY THE POWER OF GOD THROUGH FAITH UNTO SALVATION

My personal thoughts — God began your salvation, and he keeps it by his own power. So walk with God every morning, (every noon, and every night. Your hope is reserved in heaven, and it does not fade away

الكلمات اليونانية المفتاحية

■ **milk** — **G1051 gala** — milk“

the word of God is the first food of the new life

■ **G837 auxano** — to grow, to enlarge — ”نما“

the newborn child of God grows by the milk of the word

■ **pray** — **G4336 proseuchomai** — to pray to God, to worship“

Peter prayed on the housetop at the sixth hour, an ordinary hour of an ordinary day

■ **continuing** — **G4342 proskartereo** — to continue in, to give oneself continually“

the first believers gave themselves to God daily, not one day of the week

■ **examine** — **G3985 peirazo** — to test, to examine, to prove“

the saved person tests his own heart each night

■ **G1381 dokimazo** — to test, and by testing to approve — ”اختبر“

the testing is done to approve, not to condemn

■ **G3306 meno** — البقاء، المكوث، السكن، الاستمرار

the branch bears fruit only while the branch stays joined to the vine

■ **G1656 eleos** — mercy, compassion — ”رحمة“

God saves according to his abundant mercy

■ **again** — **G313 anagennao** — to beget again, to give new birth“

God has given the saved person a new birth to a living hope

■ **G1680 elpis** — الرجاء، الثقة

the living hope stands on the resurrection of Jesus Christ

■ **G1411 dunamis** — قوة، اقتدار، قدرة

God's own power keeps the saved person to the end

الكلمات المفتاحية العبرية

■ **direct** — **H6186 arak** — to set in order, to arrange
the morning prayer is laid out in order before God

“رحمات” — **H2617 chesed** — لطف، رحمة، نعمة
مِنْ إِحْسَانَاتِ الرَّبِّ أَتْنَا لَمْ تَقْرَ

“ظهر” — **H6672 tsohar** — ضياء مضاعف، ظهر، منتصف النهار
اشرق ساعة في اليوم هي أيضاً ساعة صلاة

“يتأمل” — **H1897 hagah** — للهمس، للتأمل، للتدبر
the night watches are for remembering God on the bed

■ **peace** — **H7965 shalom** — peace, wholeness, welfare
the saved person lies down in peace

■ **safety** — **H983 betach** — safety, security, a place of refuge
the LORD alone makes the sleeper dwell in safety

■ **H6845 tsaphan** — to hide, to treasure up — “هيد”
the word is treasured up in the heart against sin

■ **H3824 lebab** — the heart, the inner man — “قلب”
the words of God are to live in the heart all day

SOURCES & CREDITS

.Scripture: Arabic Van Dyck Bible (Public Domain) — a redistributable edition, looked up exactly and never machine-translated

.Alternate chapter/verse numbering reconciled with STEPbible TVTMS (CC BY 4.0)

Strong's numbering & original-language data: OpenScriptures Hebrew Bible (CC BY 4.0); STEPbible.org — TAHOT/TAGNT/TBESH/TBESG (CC BY 4.0);

.Robinson-Pierpont Byzantine Majority Text (Public Domain); Strong's dictionary, 1890 (Public Domain)

.Typography: Google Noto fonts (SIL Open Font License 1.1)

.SEE MORE JESUS · wanttoseemore.com — shared under Creative Commons Attribution 4.0 (CC BY 4.0) ©